

ROMÂNIA
JUDEȚUL SIBIU
COMUNA RACoviȚA
CONSILIUL LOCAL

Nr. 4548/27.10.2017

Proces Verbal

Încheiat astăzi 25 octombrie 2017 în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local Racovița. Ședința începe cu 9 consilieri din cei 11 consilieri în funcție. Lipsește motivat dl. Nicula Iustin. Dl. Popa Sorin a anunțat că întârzie. La ședință participă dl. primar și secretarul comunei. Invitați în ședință sunt dl. Ureche Marius – noul șef al Ocolului Silvic Avrig și dl. Ritivoiu Nicolae. În sală mai sunt prezenți și locuitori al blocului ISCIP Racovița.

Dl. Marcu Vasile, președinte de ședință începe ședința ordinară.

Se prezintă ordinea de zi. Se supune la vot. Se votează astfel:

- 9 voturi – pentru, în unanimitate.

Se solicit avizele Comisiilor de Specialitate ale Consiliului Local pentru discutarea proiectelor de hotărâre. Comisiile au avizat favorabil toate proiectele de hotărâre.

Se discută și se supun spre aprobare procesele verbale ale ședințelor anterioare ale Consiliului Local.

1. Proces verbal din data de 29.09.2017 - ședință ordinară.

Dl. Belciu Alin – să se modifice în procesul verbal, la discuția privind angajarea arhitectului, să se corecteze „ pentru 1300 lei o să fie zilnic „

Dl. Popa Sorin ajunge la ședință.

Dl. Belciu Alin – am întrebat dacă lemnul este pentru populație sau pentru agenți, și fiind pentru agenți am spus că nu mă interesează. Dacă era pentru populație eram interesat. La proiectul de hotărâre privind aprobarea prețurilor la licitație pentru masa lemnoasă eu am votat pentru, dl. Nicula s-a abținut, să se modifice. Să se completeze cele declarate de dl. Stoia Ioan cu privire la cum a realizat dl. Bucur Dionisie orele de muncă în folosul comunității. La întrebarea de la diverse privind tuburile pentru drum, dl. viceprimar a spus că le-a adus dar nu am mers eu să le iau. La tractor am zis că anul trecut s-au făcut reparații de 700 milioane (bani vechi). La votul pentru alegerea reprezentanților în Consiliul de Administrație al Școlii Gimnaziale cred că nu am fost bine numărate voturile, lipsește un vot.

D-na secretar – numărarea voturilor a fost făcută de către comisie și s-a comunicat rezultatul notat. E posibil ca un consilier să nu fi votat 2 persoane. Oricum, lipsa votului nu influențează rezultatele.

Dl. Drăgoiu Cornel- și eu am întrebat de ce nu i s-a permis d-lui Bucur Dionisie să pună tablă, și cred nu acela a fost răspunsul d-lui viceprimar.

Dl. Stoia Ioan – acela a fost răspunsul , cei de la Culte nu i-a dat voie .

Se supune la vot procesul verbal.Se votează astfel:

- 9 voturi – pentru
- 1 abținere

Procesul verbal din data de 09.10.2017

Nu sunt discuții.

Se supune la vot. Se votează astfel:

- 8 voturi , pentru
- 2 abțineri (dl. Popa Sorin și dl. Ivan Simion – nu au participat la ședință)

Se solicită avizele Comisiilor de specialitate.

Comisiile de Specialitate ale Consiliului Local au avizat favorabil toate proiectele de hotărâre.

Se solicită discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi , datorită prezenței invitațiilor de la Ocolul Silvic Avrig.

4.Proiect de hotărâre privind aprobarea valorificării masei lemnoase din fondul forestier, proprietate publică a UAT Racovița pe anul 2018.

Dl. Primar –îl rog pe dl.Ureche să ne prezinte situația lemnelor pe anul 2018.

Dl. Ureche – în primul rând să mă prezint , sun noul șef al Ocolului Silvic Avrig. Amenajamentul prevede exploatarea unui volum maxim de 6000 mc /an .Pentru anul 2018 vin cu propunerea de a se recolta 7,4 mii mc , conform prevederilor legislației , se poate exploata mai mult , dacă în anii anteriori nu s-a ajuns la cota maximă.

Se prezintă în continuare amplasamentul partizilor și volumul, care sunt pentru vânzare la agenți , părțile dificile , ce fel de lemn se va oferi la populație , pentru fiecare localitate în parte .Se va da voie primarilor să organizeze licitațiile pentru agenții economici. Se va achiziționa în mod direct, cu caiet de sarcini de la Ocolul Silvic, dar achiziționat de UAT.

Dl. Ivan Simion – din prezentare , rezultă că la Racovița va rămâne aproximativ 1100 mc. Ajunge acest volum?

Dl.Primar – se mai adaugă 192 mc plus igienizarea.

Dl.Ivan Simion – ar trebuie anul acesta să fie o cantitate cel puțin egală sau mai mare ca anul acesta.

Dl.Ureche – pot rămâne și de la agenți , de la rărituri.

Dl.Ivan Simion- agenții nu o să vândă la cetățeni cu același preț ca primăria.

Dl.Ureche – vom face procesul tehnologic , se va face sortarea lemnului, iar din fondul de conservare se va face împădurirea.

Dl.Ivan Simion- constituirea acestor fonduri sunt suficiente pentru acoperire?

Dl.Ureche – da , maximul permis 15-20%.

Dl.Drăgoiu Cornel – este pentru prima dată când volumul propus depășește amenajamentul.

Dl. Belciu Alin – puteți să ne spuneți câți m³ de lemne au fost pentru Sebeș anul trecut?

Dl.Ritivoi- 920-960 mc, cu totul.

Dl.Belciu Alin – și anul acesta ?

Dl.Ritivoi- 960 mc, s-a trecut de pe un an pe altul.

Dl. Belciu Alin – iarna aceasta trebuiau lemnele pentru anul acesta. Anul trecut s-a amânat din cauza licitației și lemnele s-au dat în februarie /martie pentru anul 2016. Cum se va face sortarea?

Dl. Ureche – agenții economici taie și sortează în funcție de caietul de sarcini. Lemnul de foc se va da populației , iar celelalte la vânzare.

Dl. Belciu Alin – anul acesta au fost probleme. De ce se dau la populație cele subțiri și nu cele groase?

Dl.Ureche – s-a schimbat Regulamentul , se poate da și peste 24 cm .

Dl. Ivan Simion- nu tot lemnul gros va face obiectul agenților economici , va fi de vânzare și pentru populație.

Dl. Belciu Alin – oamenii nu acceptă trecerea mașinilor cu lemne , trebuie să fie mulțumiți și cetățenii, să primescă lemne bune , să fie date la timp.

Se supune la vot proiectul de hotărâre. Se votează astfel:

- 10 voturi pentru , în unanimitate .

Se propune discutarea problemelor cetățenilor de la blocul ISICIP.

Dl. Moldovean – plătim de 6 ani chirie la primărie. Ce s-a făcut în acești ani?Plouă până la etajul 1.

Dl.Stoian – plătesc chirie deși nu stau în acel apartament.

Dl. Drăgoiu Cornel- cu canalizarea s-a rezolvat?

Dl. Stoia Ioan – nu s-a rezolvat nimic, încă.

Dl. Primar – cea mai mare chirie pentru un apartament este de 23 lei. Ce putem face cu acești bani?

Dl. Belciu Alin – ce este cu litigiul privind terenul?

Dl. Primar – să vedem ce se va decide , la cine va rămâne blocul. S-a făcut dezmembrarea pe fiecare apartament , să poată fi vândut.

Dl. Modovean – curentul a fost introdus de noi.

Dl. Primar – primăria a ajutat și a cumpărat releul pentru bloc.

Dl. Popa Sorin – înțeleg că sunt neînțelegeri, există un litigiu. Trebuie să existe un compromis până la finalizarea litigiului. Nu putem investi , nu putem lua un angajament pentru renovarea blocului până la finalizarea litigiului.

Dl. Primar – cea mai bună variantă , după terminarea litigiului , este ca apartamentele să fie vândute .

Dl. Telebuș Marius- nu cred că la suma pe care o plățiți, 18 – 22 lei, o să puteți beneficia de condiții .

Dl. Drăgoiu Cornel- cu ce credeți că ar fi plauzibil să vă putem ajuta ?

Dl. Moldovean – cu repararea acoperișului , cu țiglă veche , orice ne-ar putea fi de folos să putem renova.

Dl. Belciu Alin – la orice lucrare este nevoie de autorizație de construcție.

Dl. Teebuș Marius – ar trebui să ne punem în situația lor , trebuie să găsim o soluție.

Dl. Popa Sorin – din punct de vedere legal nu putem lua nici o măsură. După terminarea litigiului se vor lua măsurile legale.

Dl. Ivan Simion – să ne interesăm în ce stadiu este dosarul, când se va termina procesul.

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli.

Dl. Primar – sunt niște capitole bugetare care necesită rectificarea bugetară. S-au revizuit toate capitolele.

Dl. Popa Sorin- câte rectificări s-au făcut anul acesta ? Trebuie respectat un echilibru bugetar. La capitolul 67.02. – cultură , religie , sport au fost prevăzute la începutul anului 45 mii lei , banii nu s-au cheltuit. Ce se întâmplă cu ceea ce rămâne din capitolul acesta?

Dl. Primar- se vor trece pe excedentul bugetar.

Dl. Popa Sorin – exemplificați câteva cheltuieli care nu se pot acoperi și care nu au fost prevăzute , pentru care sunt necesare rectificările.

Dl. Primar- nu se mai pot plăti utilitățile , gazul , curentul , consumabilele pentru birouri, facturi ale furnizorilor .

Dl.Popa Sorin – la capitolul 67.02 se diminuează.Era bine dacă era cineva să ne explice pe fiecare capitol, la cheltuieli.

Dl.Primar – s-au mutat pentru școală, pentru drumuri , pentru cheltuieli administrative.

Dl.Belciu Alin – ați spus că nu sunteți mulțumit că nu este Simona.

Dl.Primar – avem momentan contabilă din Cârța, nu stă permanent la primărie să putem stabili toate detaliile.

Dl.Popa Sorin – din punctul meu de vedere , acest buget nu a fost bine făcut de la început.

Dl.Drăgoiu Cornel- din capitolul 83.02 – agricultură/ silvicultură ce sume sunt?

Dl.Stoia Ioan – de la amenajamentul pastoral s-au mutat pe investiție la Căminul Cultural de la Sebeșu de Sus .

Se supune la vot proiectul de hotărâre. Se votează astfel:

- 10 voturi pentru, în unanimitate.

2. Proiect de hotărâre privind acordul de cooperare privind urbanismul.

Dl.Primar – am aderat la ACOR pentru o cotizație de 750 lei anual. Ne-am interesat cât costă acordul privind urbanismul.Ne costă 2200 lei/lunar , pentru o zi pe săptămână.

Dl.Popa Sorin – am avut discuții privind majoritatea. Am dat pe contecios administrativ această hotărâre. Să așteptăm rezolvarea și răspunsul Instituției Prefectului .

În continuare se discută problema urbanismului , costurile și ceea ce implică procedura de autorizare .

Se supune la vot proiectul de hotărâre. Se votează astfel:

- 0 voturi pentru
- 6 abțineri
- 4 împotrivă.

3. Proiect de hotărâre privind ajustarea tarifelor pentru serviciul de salubritate.

Dl. Drăgoiu Cornel- s-a discutat în ședința de la GOA ce este cu modificarea tarifelor. În fișa de fundamentare sunt explicate toate cheltuielile. Au crescut prețurile la stația de sortare , mai sunt și alte cheltuieli precum transportul. Este necesar creșterea tarifului .

Se supune la vot proiectul de hotărâre. Se votează astfel:

- 10 voturi pentru, în unanimitate.

Diverse :

Dl. Stoia Ioan – au început reparațiile la Căminul Cultural- repasat. Suntem aproape de final, inclusive bucătăria, se va face și în exterior.

D-na Bucur Simona – în cât timp se va face sport ?

Dl.Stoia Ioan – în 2-3 săptămâni se va finaliza.

Dl.Trifu Claudiu – cine lucrează, cine a luat lucrarea?

Dl. Stoia – este o firmă nouă , lucrarea a fost postată de două ori pe SEAP. Pentru Podul de la Răzurele nu se încep încă lucrările , deoarece nu am primit toate avizele.

Dl.Ivan Simion- aveți data de început a contractului și data finalizării lucrării?Trebuie să aveți o dată certă pentru darea în folosință a podului , conform legii , trebuie sămi puneți la dispoziție un drum adiacent . Trebuie mobilizare pentru finalizarea lucrărilor la termen. Să fie un termen clar și ferm.

D-na Bucur Simona – ce ne puteți spune despre sala de sport?

Dl.Stoia Ioan – mai avem de așteptat finalizarea unor avize. Sunt finalizate avizele pentru vestiare.

Dl.Drăgoiu Cornel – cum au ieși avizele pentru vestiare și nu au ieșit cele pentru sala de sport și pentru pod. De ce , cine s-a ocupat de avize?

Dl. Stoia Ioan – nu s-a dat interesul pentru primirea avizelor decât pentru vestiare , nu i pentru celelalte lucrări.De două luni merg împreună cu dl.primar la instituții pentru emiterea avizelor.

Dl. Trifu Claudiu – din ce motiv se dă al doile concurs pentru postul de instalator /mecanis la școală?

Dl.Primar – nu s-a respectat procedura de concurs.

Dl.Trifu Claudiu- de către cine ?

Dl.Primar- de către președintele comisiei de concurs , dl. Hulpuș Marius.

Dl. Stoia Ioan – avem termen pentru OUG 28 , am urgentat pentru primirea avizelor iar dl.primar va merge la București pentru depunerea documentelor.La Sebeșu de Sus se vor schimba stâlpi de current , la fel ca la Racovița, dacă e timpul bun lucrarea se va finaliza până de Crăciun.

Dl.Marcu – stâlpii par a fi aduși către drum.

Dl. Stoia – conform noului proiect , stâlpii nu mai au voie să stea pe proprietate privată. Branșamentele vor fi pe stâlp la Sebeș pentru că cei de la culte nu le permite pe case , la Racovița o să vedem cum vor fi.

Dl.Telebuș Marius – cei de la Electrica au avizul celor de la Consiliul Județean? Cum le dă voie să pună stâlpii în marginea drumului ? Acești stâlpi pun în pericol circulația. Ce se face cu stâlpii din parc ? S-a stabilit că se va găsi o soluție să nu mai fie în mijlocul parcului.

Dl.Primar- să vedem ce se va face , am să verific ce s-a stabilit când am decis pentru parc.

Dl. Stoia Ioan – am să cer o părere celor de la firma de lucrări , poate găsim o soluție.

Dl. Telebuș Marius – când am lucrat la parc , cei de la Electrica ne-a spus că trebuie proiect. Dacă tot s-a făcut proiect să se rezolve situația. La Podu lu Barb când se rezolvă cu balustrada? Cred că se poate face și acolo o balustradă , este un pericol pentru cetățeni acea zonă.

Dl. Bucur Ioan – tuburile de la Podul de la Răzurele sunt pus rău, nu se pot încadra căruțele și tractoarele., se pot pune mai sus cu 3m.

Dl.Popa Sorin – vreau să vă informez despre cele două ședințe ale Comisiei de evaluare a proiectelor depuse în baza Legii 350/2005 privind finanțarea neramburabilă a Asociației Sportive. Momentan nu s-a ajuns la nici un consens datorită procedurii: anunțul publicat nu avea data de începere , reducerea termenului trebuie motivată. Am avut discuții pentru documente pe care nu le-a avut Asociația.Ne-am întâlnit din nou, s-au prezentat actele , dar Legea 350/2015 prevede reluarea procedurii. Suntem obligați să repetăm procedura.Să fiți foarte atenși la termene și la dată , la urgență , să fie bine stabilit de la început . Am mai sesizat detalii despre înființarea Asociației, despre membrii fondatori. Explicația despre cel de-al 3-lea membru a fost o solicitare din partea notarului . Aștept o explicație , dacă la momentul înființării Asociației nu era nevoie de un proiect de hotărâre care să stabilească cel de-al treilea membru fondator.Dacă a fost constituită prin HCL , modificată denumirea prin HCL, era corect ca cel de-al treilea membru să fie numit tot prin HCL.

Dl.Belciu Alin – referitor la fotbal . La meciul amical dintre Racovița și Sebeș , de abia s-au adunat 10 persoane. Dl. Telebuș a spus că nu sunt bani pentru a sărbători , nu sunt bani pentru grătar împreună cu cei din Sebeș.

Dl. Telebuș Marius – nu ați vrut să stați cu noi , nu aveam bani . Voi v-ați dus la celălalt bar.

Dl. Belciu Alin – Solicit demisia d-lui Telebuș Marius din Consiliul Local , deoarece face parte , este membru la Asociația Sportivă.

Dl. Telebuș Marius – se ridică și pleacă din ședință .

Dl. Belciu Alin – trebuie să respectăm legea , să își dea demisia din Consiliul Local.

Dl.Popa Sorin – la comisia de evaluare a proiectelor , este greșit interpretată situația pentru cei 7 membrii. Dacă sunt 5 voturi pentru , 2 sunt în imparțialitate . Regulamentul prevede 2/3 din numărul total.

D-na Bucur Simona – am discutat cu unul dintre pompieri , încă nu au primit lemnele. Câte lemne se vor primi și cum?

Dl.Primar – am soliciatt o situație cu cei care au fost la intervenții. La 5 intervenții se dă 2,5 mc.

D-na Bucur Simona – la Turnu Roșu se înscriu moped , motoscutere , remorci. La noi de ce nu se pot înscrie?

Dl.Primar – și la noi se înscriu remorci , moped și alte vehicule , dar trebuie să aibă actele de înmatriculare .

Nemaifiind nimic de discutat , declarăm închise lucrările şedinţei ordinare din data de 25 octombrie 2017 , drept pentru care semnăm alături.

Preşedinte de şedinţă
Consilier
MARCU VASILE

Secretar
SÎRBU MARIA